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ZDARMA

Město:  Golčův Jeníkov
Části obce:  Stupárovice, Sirákovice, Olšinky, Nasavrky, Římovice, Dolík, Budka, Vrtěšice, Kobylí Hlava

Obce:  Chrtníč, Nová Ves u Leštiny, Podmoky, Skryje, Zvěstovice

PROSINEC NA 
NAŠÍ ŠKOLE

PROSINEC A LEDEN 
VE ZNAMENÍ DOTACÍ

NÁKLAD UJEL 
A ZABÍJEL

Po úspěšném absolvování 1. ročníku Vánočního turnaje v loňském 
roce jsme se rozhodli uspořádat pro náš kroužek florbalu II. další 
turnaj. S dětmi jsme se domluvili na středu 27. 12. 2017. S podivem 
přišly skoro všechny, tedy 25 dětí z 27, což nás velmi potěšilo. Turnaj 
byl slavnostně zahájen ve 12:30 hod. Děti byly rozlosovány  do šesti 

týmů po 4 hráčích a sedmým týmem byl tým trenérů. Systém turna-
je - každý s každým, herní čas byl 7 minut, počet zápasů 21.

Pokračování na straně 5

2. ROČNÍK VÁNOČNÍHO TURNAJE KROUŽKU FLORBALU II.



Přítomni: 11 členů ZM
Omluveni: 4 členové ZM 
 (P. Šoupal, P. Koláčný, M. Šveřepa, M. Málek)     
Neomluveni: 0 členů ZM
                                
   
180/2017 Určení ověřovatelů
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov určuje ověřovateli zápisu Mi-
roslava Dibelku a Martina Mrkvičku.

181/2017 Určení zapisovatele
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov určuje zapisovatele Marii 
Škarydovou.

182/2017 Schválení programu
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje následující program 
zasedání:
  
 1)    Určení ověřovatelů zápisu (§ 95 odst. 1 zákona o obcích) 
  a zapisovatele
 2)    Schválení programu
 3)    Zpráva z jednání rady
 4)   Rozpočet města na rok 2018
 5)   Záměr prodeje pozemku v k.ú. Golčův Jeníkov
 6)  Zpráva z členské schůze LD Chraňbož
 7)  Smlouva o zápůjčce z FRB
 8)    Stavební úpravy bytového domu čp. 145 Golčův Jeníkov
 9)  Zpráva starosty k probíhajícím investičním akcím
 10) Inventarizace majetku – dílčí inventarizační komise č. 2  
 11)  Smlouva o zřízení věcného břemene 
 12)  Diskuse

183/2017 Zpráva z jednání rady 
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov bere na vědomí zprávu z jed-
nání rady města za uplynulé období bez připomínek. 

184/2016 Rozpočet na rok 2018     
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje rozpočet města na 
rok 2018. Rozpočet je přebytkový, s přebytkem 12.024.761 Kč. 

185/2017   Smlouva o budoucí kupní smlouvě – Dodatek č. 1  
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov projednalo a schvaluje  
uzavření dodatku č. 1 smlouvy o budoucí kupní smlouvě č.  
KUJIPO10XN63 uzavřené dne 25. 7. 2016 mezi Městem Golčův  
Jeníkov, se sídlem Nám. T. G. Masaryka čp. 110, Golčův Jeníkov, 
IČO: 00267406, a Krajem Vysočina, se sídlem Žižkova 1882/57,  
IČ: 708 90 749. Smlouva o budoucí kupní smlouvě byla původně 
uzavřena na dobu určitou, a to do 31. 12. 2017, dodatkem smlouvy  
č. 1 se termín posouvá do 31. 12. 2018. Budoucí kupní smlouva  
se týká prodeje části parcel p. č. 98, p. č. 103, p. č. 104/1 a p. č. 2654 
o předpokládané výměře cca. 2 000 m² v k. ú. Golčův Jeníkov, kde 
má Kraj Vysočina záměr vystavět objekt, který bude sloužit jako 
stacionář pro denní aktivity a ambulantní služby pro osoby s posti-
žením a seniory. Prodejní cena činí 740 Kč/m². 

186/2017   Zpráva z členské schůze LD Chraňbož   
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov bere na vědomí zprávu  
z  jednání členské schůze Lesního družstva Chraňbož konané dne  
7. 12. 2017, kterou přednesl Roman Mazůrka. 

187/2017   Smlouva o zápůjčce z FRB č. 126/2017 
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje výjimku z  článku 
III, odst. 6. Směrnice č. 1/2016 o vytvoření a používání účelových 
prostředků FRB na území města Golčův Jeníkov. Ve smlouvě  

Usnesení z jednání zastupitelstva města Golčův Jeníkov 
č. 12/2017 konaného dne 19. prosince 2017

  Děje se v Jeníkově vůbec něco?
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V poslední době se ke mně několikrát dostal něčí povzdech  
na téma, že „v Jeníkově se nic neděje“. Každý ten povzdech měl asi 
trošku jiný obsah, ale téma a tón byly podobné.
Přesně na ty povzdechy jsem myslel, když jsem byl s manželkou  
v neděli na začátku ledna v kostele na varhanním koncertu. Přišli 
jsme o něco dřív a ouha, kostel byl téměř prázdný. Nakonec poslu-
chači přišli, ale nebyla to žádná sláva. Přitom si myslím, že vystu-
pující patřili do světové špičky. Skladby byly předneseny precizně 
a přesto s citem (slyšeli jsme např. některé Biblické písně nebo  
Panis Angelicus). Koncert jsem si nesmírně užil. 
Po koncertě jsem si s několika lidmi povídal mimo jiné o tom, proč 
nás bylo tak málo. Uznávám, vážná hudba, ještě navíc varhany  
doprovázené operním zpěvem, asi nejsou většinovou kulturní  
volbou. Přesto jsem očekával plnější sál. 
Jeden z názorů, který jsem při tom pokoncertním povídání  
zaslechl, mě hodně zaujal. „Lidem stačí, že tu něco probíhá. Vědí, 
že se něco děje, a navíc jsou rádi, že na to nemusejí jít a mohou 
zůstat doma.“ Další názor byl ten, že jsme těsně před koncertem 
dělali malou propagaci, nebo že jsme odradili řadu lidí vstupným. 
Hodně mě to zaujalo. Může to tak být? 
Zkusme se na to podívat ještě z jiného úhlu pohledu. Jeníkov  
je ve všech ohledech malé městečko. Žel není reálné, abychom  
si mohli dovolit zaplatit zde ty naprosto nejlepší. Stejně tak asi  
nepůjde, aby tu zároveň probíhalo několik akcí, aby si lidé mohli 
vybrat. Dokonce asi nezvládneme ani to, aby se tu každý víkend 
dělo něco velkého. Stejně tak to platí i o dalších oblastech - o spor-

tu, dalších volnočasových aktivitách, vzdělávání, neziskové oblas-
ti, pracovních příležitostech nebo stavebních aktivitách. To je je-
den možný úhel pohledu.
Tak jako u všeho jsou zde ale další možné náhledy na věc. Na to, 
jak malé jsme město, se tu děje každou chvíli něco. Jak v oblasti 
kultury (na konci roku proběhlo několik velmi kvalitních vystou-
pení), tak v oblasti kroužků, sportovních a dalších volnočasových 
nebo dokonce stavebních aktivit se toho v Jeníkově děje celá řada. 
A tak mi jako nejpodstatnější rozdíl mezi Prahou a Jeníkovem na-
konec vyvstává to, že v Praze je těch aktivit, akcí a projektů tolik, 
že i když nechcete, na celou řadu jich narazíte. Dokonce možná 
nedobrovolně. Ale mnohonásobně víc jich kolem Vás projde bez 
povšimnutí. Vy ale přesto víte, jak moc se tam toho děje, protože 
toho, co jste byli donuceni vnímat, bylo hodně. V Jeníkově je ale 
těch vlezle nápadných věcí nemnoho. Hodně jich je naopak nená-
padných. A tak projdou nepovšimnuté. Kdo chce vědět, případně 
se dokonce účastnit, ten se musí zajímat. Asi není úplně reálné, že 
bychom kvůli každé aktivitě lidem dávali lístečky do schránky 
nebo posílali SMS, jen aby každý věděl, že se tu toho přece jen děje 
dost. Myslím, že to by bylo dost otravné. Stejně Vám to nakonec 
většinou napíšeme do Listů a ty Vám do schránek dáme. 
A tak vás vyzývám k optimismu - děje se toho u nás hodně. A po-
kud chcete vědět co všechno, klidně se zeptejte, rád vám to povím 
nebo představím. 

Vlastimil Marušák



o zápůjčce z  FRB č. 126/2017 se termín čerpání finančních pro-
středků prodlužuje do 31. 12. 2018.

188/2017  Stavební úpravy bytového domu čp. 145 Golčův Jeníkov     
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje na základě výběro-
vého řízení firmu na akci „Stavební úpravy bytového domu čp. 145 
Golčův Jeníkov“, která v  konečném hodnocení získala nejvíce 
bodů, a to firmu ATOS, spol. s.r.o., Husovo nám. 139, 584 01 Ledeč 
nad Sázavou, IČ: 620 28  081, nabízená cena 4  777  777,00 Kč bez 
DPH. Současně schvaluje text smlouvy a pověřuje starostu města 
podpisem smlouvy na realizaci stavby, která je součástí výběrového 
řízení.

189/2017  Zpráva starosty k probíhajícím investičním akcím    
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov bere na vědomí zprávu staros-
ty města týkající se probíhajících akcí:

 1.  Sítě v ulici Za Pivovarem
   • K 1. 12. 2017 měl být předán vodovod a kanalizace, ještě  
    předáno není, problémy s tlakovou zkouškou, kamerovou  
    zkouškou i signální kabeláží, sankce
   • K 31. 12. 2017 podkladové vrstvy komunikace. Bude hoto- 
    vo. Zkouška únosnosti na hranici snížených požadavků.
   •  Vrchní vrstvy komunikace, oprava ulice - až duben 2018

 2. Dům č.p. 203 - je požádáno o kolaudaci

 3. Výběrová řízení (doručení nabídek do 8. 1. 2018, do 10:00):
   • Oprava vnějších omítek tvrz
   • Oprava schodišťového prostoru ZŠ

 4.  Vodovod Vrtěšice, Sirákovice - je požádáno o kolaudaci, každý  
  den očekávám dokument, hned nato pouštíme vodu.

 5. Dokončené stavební projekty:
   • kanalizace městských částí - vydáno ÚR
   •  chodníky, parkovací stání a VO kolem školky 
    - požádáno o ÚR
   •  komunitní centrum - vydáno ÚR
         •  vodovod Římovice - vydáno SP

 6.  Realizované dotace:
   •  Hasičské auto - CAS. Peníze jsou na účtu.
         •  Vodovod Vrtěšice, Sirákovice - dotace od MZe ČR i od kraje  
    jsou na účtu

 7.  Podané dotace:
   • Komunitní centrum - MMR posunulo termín pro podávání  
    žádostí do září, velký převis, hodnocení bude probíhat cca  
    do března, jasno v tom, jestli máme dotaci, bude cca o let- 
    ních prázdninách 2018
         •  DA hasiči - královská stezka nám už 2x vrátila k přepraco- 
    vání studii proveditelnosti, dnes jsme podávali žádost  
    potřetí a prý už naposledy. Vědět bychom měli koncem  
    ledna. 

 8.  Nové dotace:
   •  V pátek byla podána žádost do programu Efekt MPO ČR  
    na rekonstrukci VO Obora
         •  12. 1. podáváme žádost na zateplení domu č.p. 145
   •  15. 1. podává VAK žádost o dotaci na kanalizace

190/2017   Inventarizace majetku 
 – dílčí inventarizační komise č. 2   
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov k  dnešnímu dni odvolává  
z dílčí inventarizační komise č. 2 předsedu Romana Mazůrku.  
Na jeho místo jmenuje Pavla Koláčného. Členové dílčí inventarizač-
ní komise se nemění. 

191/2017   Smlouva o zřízení věcného břemene - služebnosti  
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje uzavření smlouvy 
mezi Městem Golčův Jeníkov, nám. T. G. Masaryka 110, Golčův  
Jeníkov na straně jedné a GasNet, s.r.o. Ústí nad Labem, Kliše,  
Klišská 940/96, IČO: 27295567 na straně druhé. Smlouva se týká 
zřízení věcného břemene – služebnosti, plynárenské zařízení  
ROZ STL přípojka, Golčův Jeníkov, čp. 343, Bukovský, 9900096871 
včetně jeho součástí na pozemku p. č. 2158/4  v katastrálním území 
Golčův Jeníkov, který je v majetku města.

 Mgr. Vlastimil Marušák Bc. Miroslav Mrkvička
 starosta místostarosta

číslo 1 / leden 20183
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Na konci prosince jsme podali do programu Efekt Ministerstva  
průmyslu a obchodu žádost o dotaci na rekonstrukci a modernizaci 
veřejného osvětlení v Oboře. Většina lamp bude vyměněna za nové, 
elektrické vedení mezi světly bude zakopáno do země a tam, kde 
lampy nejsou, budou doplněny novými. Po podání žádosti jsem  
se dozvěděl, že zájem byl enormní, takže přišlo mnohem víc žádostí, 
než ministerstvo čekalo. Uvidíme tedy, zda uspějeme. Celá akce má 
rozpočet cca 3,5 mil. Kč, dotace bude maximálně cca 400 000 Kč.  
Na začátku roku s námi začalo komunikovat i Ředitelství silnic  
a dálnic, tak snad bude brzy vše i řádně povoleno.

Další žádost jsme podali do IROPu, což je program, který rozděluje 
finance z EU. Jednalo se o dotaci na zateplení bytového domu  
č.p. 145, jehož oprava začíná v těchto dnech. Zde bylo třeba dobře 
vypočítat tepelné úspory. Kvůli tomu, že neděláme všechny doporu-
čené stavební úpravy, můžeme žádat o nižší procento dotací,  
ale úpravy nejsou nezbytné a v konečném důsledku by se nám  
po započtení dotací vůbec nevyplatily. Zde je maximální možná 
výše dotací - cca 650 000 Kč, rozpočet akce je cca 5 mil. Kč. Jaké 
množství žádostí bylo podáno, to zatím nevím.

Třetí žádost byla podána na Ministerstvo pro místní rozvoj,  
do výzvy na podporu rozvoje venkova, konkrétně na rozvoj míst  
aktivního odpočinku. Už delší dobu přemýšlíme nad doplněním  
tržiště o pískoviště, klouzačku, prolézačky, lanové dráhy, lavičky  

a cesty. Do celé akce byla dokonce zapojena základní i mateřská  
škola. Děti ve všech třídách vymýšlely, jak by doplňky mohly vypa-
dat a kde by mohly být. Část výkresů jsme přiložili jako přílohu  
k dotaci. Zde odhadujeme výši nákladů cca 1,25 mil. Kč a dotace  
by mohla být maximálně 400 000,- Kč. Ani v tomto případě netu-
ším, kolik žádostí bude do konce termínu doručeno.

Poslední žádost teprve čeká a podává ji za nás za cca 3 dny na Státní 
fond životního prostředí VAK Havlíčkův Brod, protože město není 
oprávněno ji podat. Shromáždění podkladů ale samozřejmě bylo  
na nás. Tato akce je pro město naprosto stěžejní. Jedná se o dotaci  
na výstavbu kanalizací a čistíren v místních částech Jeníkova.  
Hodnota celého projektu je cca 90 - 100 mil. Kč a dotace je cca  
63 mil. Kč. Pokud by se nám tuto dotaci povedlo získat, pak by byla 
voda a kanalizace rozvedena všude, kde to je možné, a žádná další 
nezbytná stavební činnost by nás nečekala. Mohli bychom zvelebo-
vat město a soustředit se na cesty, chodníky a veřejné osvětlení. Tady 
však očekávám, že bude zájem enormní, protože to je zřejmě posled-
ní velká výzva na kanalizace. 

Všechny výsledky bychom se měli dozvědět do začátku letních 
prázdnin, držme si tedy palce, abychom alespoň ty podstatné dotace 
získali. 

Vlastimil Marušák

Už jste zažili to „štěstí“, že jste šlápli do psího 
exkrementu? Přináší to vážně štěstí? Po zimě 
vždy přichází slalom mezi výkaly. Tak se dá 
stručně popsat procházka po městských 
chodnících a parčíkách. Nabízí se zde otázky, 
proč majitelé neuklízejí po svých psech?!  
Nemůžou se ohnout nebo nemají do čeho 
sbírat psí výkaly? Za vším hledejme lenost.

Již brzy přijde jaro a na povrch se odhalí hříchy pejskařů, kteří  
z  nějakého důvodu neuklízeli hromádky po svém mazlíčkovi.  
Ovšem z jakého důvodu? Na co se vymlouváte vy?
1. Malý pes dělá malá hovínka. – ano, skutečně tomu tak je. Ale  
na druhou stranu nechcete mít na botě ani takovéto malé „štěstí“.
2. Průjem sbírat nebudu! – to ani nikdo možná nechce, ale zasypat 
to hromádkou písku, hlíny či trávou by také nikomu neuškodilo. 
Nebo byste do toho chtěli šlápnout v pantoflíčkách?

3. U košů nejsou pytlíky! – Pokud tato situace nastane, což je dost 
reálná situace, není nic lehčího než o tom informovat město, aby 
pytlíky doplnilo. Vše je o komunikaci a nikdo z nás není dokonalý. 
Zde kontakt: 773 748 584 (neváhejte volat, jelikož tento hovor bude 
vždy vítán. Snažíme se opravdu vyhovět všem.)
Rada: nevyhazujte sáčky od svačiny nebo od pečiva, schovejte  
si je na venčení.
4. Ať to uklidí město! - odstranění psího lejna zkrátka patří  
k základní péči o vašeho mazlíčka, ale především ke slušnému  
chování. Každý přece ví, jak je nepříjemné se na chodníku vyhýbat 
psím hromádkám, nebo do nich přímo šlápnout. Navíc si můžete  
na podrážce přinést domů i škrkavky.

Je to pouze o lenosti.

Golčův Jeníkov

PROSINEC A LEDEN VE ZNAMENÍ DOTACÍ

UKLÍZEJME PO SVÉM PSOVI! KONEC LENOSTI A VÝMLUV!
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Po úspěšném absolvování 1. ročníku Vánočního turnaje v loňském 
roce jsme se rozhodli uspořádat pro náš kroužek florbalu II. další 
turnaj. S dětmi jsme se domluvili na středu 27. 12. 2017. S podivem 
přišly skoro všechny, tedy 25 dětí z 27, což nás velmi potěšilo. Turnaj 
byl slavnostně zahájen ve 12:30 hod. Děti byly rozlosovány  do šesti 
týmů po 4 hráčích a sedmým týmem byl tým trenérů. Systém turna-
je - každý s každým, herní čas byl 7 minut, počet zápasů 21.
A začaly se dít věci. Hráči se ponořili do hry a čas pro ně přestal 
existovat. Vymýšleli taktiku, počítali body, plánovali, jak porazit 
soupeře (kamaráda), jak vstřelit gól, kdo má větší „díru“ v  bráně, 
koho si v zápase pohlídat více, koho méně, kdo je pro ně více nebez-
pečný a spoustu dalších věcí. Až nám to hlava nebrala.
Za celé odpoledne stačili spořádat hromadu toustů, párků v rohlíku, 
vypít vánoční punč, litry kofoly, a tím samozřejmě doplnili energii 
pro další a další utkání. Jen my jsme začali pomalu a jistě tu energii 
ztrácet.
Turnaj byl slavnostně ukončen nástupem týmů okolo 18. hodiny. 
Vše proběhlo bez zranění, s velkou dávkou klidu, pohody a legrace. 
Došlo na vyhlášení výsledků, předání drobných dárků, ale hlavně 
předání putovního poháru, o který šlo od samého začátku turnaje. 
Není možné jinak, vítězný tým si ho naplnil šampaňským, samo-
zřejmě dětským, a pořádně si to užil.
Jsme moc rádi, že můžeme být součástí této party dětí. Hra florbalu 
je pro ně zábavou a pro nás radostí. Chceme poděkovat dětem,  
že o svém volnu přišly a vytvořily si tu pravou turnajově-soutěžní 
atmosféru, že si to moc užily.  Rodičům, že je v tomto sportu podpo-

rují, našemu zapisovateli Pepovi, který svou roli zvládal jako profík 
a veškeré výsledky pečlivě zapsal, Ondrovi, jenž spravedlivě posuzo-
val někdy hodně zapeklité herní situace a byl naší pravou prodlouže-
nou rukou. Manželkám, že nás v tom nenechaly a zajistily občerst-
vení a staly se naší druhou půlkou týmu. 

Jan Bláha, Karel Werner – trenéři florbalu II.

5

V předvánočním čase Město Golčův Jeníkov uspořádalo pro své  
občany i širokou veřejnost vánoční koncert. Celý kostel se 9. 12. 2017 
rozzářil barevnými světelnými efekty, které doprovázely pěvecké 
vystoupení sboru Fine Gospel Time a paní Zuzany Stirské při  
vystoupení, které neslo název „Bez toho nejsou Vánoce“. Během 
koncertu zazněly slavné písně „I will follow him“ a „Oh happy day“ 

z filmu Sestra v akci, krásná píseň „Non, Je ne regrette rien“ od fran-
couzské zpěvačky Edith Piaf, klasické české koledy a jiné písně  
s vánoční tématikou. Během koncertu se celým kostelem nesla velmi 
dobrá atmosféra, důkazem čehož je fakt, že na konci celého vystou-
pení zpíval a tančil celý kostel. 

Andrea Kosková

VÁNOČNÍ KONCERT

Nabízím kvalitní doučování českého jazyka pro žáky ZŠ a studenty středních škol. 
Obsah a forma výuky záleží na Vás – gramatika, příprava na maturitní zkoušku. 

Vlastním prostory pro výuku. 
Pokud máte zájem, určitě se ozvěte, na všem se domluvíme. 

TEL.: 606 451 391 – BARBORA SMUTNÁ

číslo 1 / leden 2018



listy@golcuv-jenikov.cz 6

Děti z jeníkovské mateřinky přinesly  
k seniorům kus vánoční nálady
 
(Golčův Jeníkov) - I letos se v Domě s pečovatel-
skou službou v Golčově Jeníkově uskutečnila oblí-
bená vánoční besídka. Hlavními aktéry byly opět 

děti z tamní mateřské školy, které si pod vedením svých učitelek 
nacvičily na čtvrtek 14. prosince stylové vánoční vystoupení. 

A tak se zpívalo i recitovalo. Pro seniory to byla velice milá návštěva, 
děti jim svou přítomností udělaly velkou radost. K závěru přišlo na 
řadu i předávání malých dárečků.
Žáčci si pro seniory připravili vánoční přání a naopak senioři  
malým šikulům předali sladkou odměnu. 

Dům s pečovatelskou službou v Golčově Jeníkově provozuje za pod-
pory města havlíčkobrodská Charita.

Foto: Vánoční besídka v Domě s pečovatelskou službou v Golčově 
Jeníkově (Foto: archiv OCH HB)

Pro více informací se můžete obracet na: 

Aneta Slavíková, PR
tel.: 777 736 063
e-mail: slavikova@charitahb.cz
web: www.hb.charita.cz
Facebook: Oblastní charita Havlíčkův Brod

OBLASTNÍ CHARITA HAVLÍČKŮV BROD
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Ryze česká rodinná společnost Vanad 
2000 a.s., působící od počátku své histo-
rie (1994) v našem regionu, vyrábí CNC 
stroje pro tvarové řezání materiálů vlák-

novým laserem, nejmodernějšími plazmovými zdroji a autoge-
nem. Kromě rozsáhlé obchodní sítě v Evropě exportuje Vanad např. 
do Egypta, Jihoafrické republiky či arabských zemí GCC.
Na Jeníkovsku patří firma k  osvědčeným stabilním prosperujícím 
zaměstnavatelům. Jednou z jejích priorit je dlouhodobá spolupráce 
se zaměstnanci, dodavateli a zákazníky. 
Kromě vývoje a výroby CNC strojů Vanad trvale spolupracuje  
se středními a vysokými školami elektrotechnického a strojního 
zaměření. Členové rodiny Miřátských, majitelé firmy, si totiž velmi 
dobře uvědomují, jak důležité je nabídnout studentům možnost  
získávat zkušenosti v  atraktivním reálném pracovním prostředí  
a vykonávat odborné činnosti přímo na pracovišti. Partnerské  
školy oceňují dlouhodobou a oboustranně výhodnou spolupráci 
s perspektivním podnikem a pravidelně využívají možnosti exkurzí 
s  komentovanými ukázkami termického dělení materiálů  
na showroomu a výrobní hale firmy v  Golčově Jeníkově, např. 
v rámci každoročních dnů otevřených dveří, a to jak v češtině, tak  
i v  angličtině, spolupracují v  oblasti výroby učebních pomůcek, 
školních projektů a mimo jiné i školení pro pedagogy.
Zaměstnanci firmy pomáhají studentům průmyslových škol z okolí 
a také posluchačům Technické univerzity v Liberci při tvorbě  
ročníkových, bakalářských a diplomových prací. Odborné praxe  
a exkurze ve firmě pomáhají vytvářet sociální vazby mezi studentem 
a firmou a následně usnadňují absolventům přechod do pracovního 
procesu. 
Spolupráce se školami je velmi prospěšná i  pro zaměstnance,   
protože si nejen neustále zvyšují kvalifikaci, ale také se setkávají 
s  novými podněty, které od studentů přicházejí. Mohou tak svou 
práci vidět v nových souvislostech.
Firma přijímá na dlouhodobé odborné praxe a stáže tradičně něko-
lik studentů středních škol a v případě zájmu také zahraniční stu-

denty. Mladí technici si vyzkouší tvorbu pálicích plánů, ovládání 
strojů a také se podílejí na montážních pracích ve výrobní hale  
i v Centru termického dělení materiálů firmy.
V  loňském školním roce absolvovalo ve Vanadu dlouhodobou  
odbornou praxi sedm studentů. Tři studenti SPŠ elektrotechnické  
v Kutné Hoře a jeden student ze SPŠ v Čáslavi pod vedením zaměst-
nanců firmy vytvořili a úspěšně obhájili dlouhodobé odborné  
maturitní práce. Zajímavou diplomovou práci zpracoval také indic-
ký student Technické univerzity v  Liberci, který pod vedením  
vedoucího konstrukčního oddělení firmy navrhl nové řešení odsá-
vaného materiálového stolu pro CNC stroje Vanad.
Na praxe a brigády se každoročně hlásí více zájemců, než může  
společnost přijmout. V  mnoha případech studenti ve firmě po 
ukončení studia získají trvalý pracovní poměr. Jedním z důvodů  
je přátelské ovzduší, průměrná hrubá měsíční mzda, která v  roce 
2017 u technických (výrobních i servisních) profesí výrazně přesáh-
la republikový průměr, jednosměnný provoz, ale také skutečnost, 
že 60 % zaměstnanců v  hlavním pracovním poměru pracuje  
ve společnosti více než 10 let a 40 % dokonce více než 15 let. Zaměst-
nancům je vyplácen věrnostní příplatek, firma jim také umožňuje 
profesní růst. 
Ve Vanadu dnes pracují všichni dospělí členové rodiny. Společnost 
řídí dva ze synů zakladatele a jediného současného majitele společ-
nosti pana Luboše Miřátského, třetí vedle studia na vysoké škole 
pracuje jako laserový technik na vývojovém oddělení.  
Společnost Vanad je solventní a nezadlužená, část dosaženého zisku 
reinvestuje pravidelně zpět do svého rozvoje. Vedle investic  
do vývoje strojů v  loňském roce zahájila výstavbu nové výrobní 
haly, do níž pomalu začíná nabírat nové zaměstnance do technic-
kých pozic strojírenského a elektrotechnického směru. Zahájení 
jednosměnného provozu v nové výrobní hale je naplánováno  
na jaro letošního roku. 

Mgr. Hana Volencová 
Vanad 2000 a.s.

VANAD 2000 A.S. DLOUHODOBĚ 
SPOLUPRACUJE S ODBORNÝMI ŠKOLAMI 
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Za zpěvu koled byl v naší škole v pátek 1. 12. slavnostně rozsvícen 
vánoční stromek. Mikuláš, andělé a čerti v podání chlapců a dívek 
devátého ročníku se ve třídách objevili v úterý 5. prosince. Děti měly 
připravené básničky a písničky, za které byly odměněny drobnými 
sladkostmi. 
Ve středu 6. 12. k nám zavítal se svým představením „Slyšte, slyšte 
aneb Co se stalo v Betlémě“ pan I. Urbánek. Žáci a žákyně prvního 
stupně tak zhlédli vystoupení, které je vánočně naladilo.
Děti 1. a 2. tříd si v pondělí 11. 12. ve škole poležely v zážitkovém 
stanu, kde byly seznámeny s vesmírem kolem nás.
„Kapr, kapřík, kapříček“ byl hlavním tématem výstavy, která  
se konala během adventu a Vánoc v Městském muzeu v Chotěboři. 
Ve středu 13. prosince tam zavítali druháčci se svými třídními uči-
telkami.
První kolo florbalového turnaje se odehrálo dne 13. 12. ve Vilémově. 
Tradičně se zúčastnily týmy ze základních škol Vilémov, Buttulova 
Chotěboř, Maleč a Golčův Jeníkov. 
Chlapci a děvčata 5. B spolu se svým třídním učitelem J. Blabolilem 
nacvičili vánoční představení o narození Ježíška. V pondělí 18. 12. 
ho zhlédly děti mateřské školy a v pátek 22. 12. odměnili potleskem 
své spolužáky žáci a žákyně 1. stupně.
Na čtvrtek 21. prosince si připravili žáci a žákyně druhého stupně 
pro své mladší spolužáky krátká vystoupení s  vánoční tematikou 
v anglickém a německém jazyce.
Vánočními besídkami v  jednotlivých třídách na prvním stupni  
a návštěvou havlíčkobrodského kina žáky druhého stupně jsme 
ukončili tento kalendářní rok. 

Podrobnější informace naleznete na webových stránkách naší školy.

Miroslava Nigrinová, ZŠ Golčův Jeníkov

PROSINEC NA NAŠÍ ŠKOLE

PRODEJ SLEPIČEK

Drůbež Červený Hrádek opět prodává slepičky ze svého chovu, typu Tetra hnědá, Dominant 

ve všech barvách a slepičky Green Shell – typu Arakauna. Stáří 15–20 týdnů, cena 159–195 Kč/ks.

Prodej: 26. dubna 2018 

Golčův Jeníkov – u autobusové zastávky – 9:30 hod.

Při prodeji slepiček – výkup králičích kožek (cena dle poptávky).   

Pro více informací: volejte po–pá  9:00–16:00 hod., tel.: 601 576 270, 728 605 840
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Mikuláš zavítal do MŠ 5. 12 v úterý. Od samého rána byla mateřská 
škola plná nedočkavých a natěšených dětských tváří. Každá třída  
si připravila několik básniček nebo písniček. Mikuláš nepřišel  
s prázdnou a každému z dětí přinesl sladkou odměnu. Nakonec  
se s ním děti vyfotily a s úsměvem na tváři se rozloučily.
11. 12. se naši předškoláci seznámili blíže s  vesmírem, planetami  
a hvězdami, a to díky zážitkovému stanu. Ve stanu jim byl vesmír 
promítán poutavým, naučným a zábavným způsobem. Předškoláky 
tento vzdělávací program velmi bavil a kromě informací si odnesli  
i velmi zajímavý zážitek.
Vánoce se kvapem blížily a v celé školce již byla cítit jejich atmosféra. 
Děti pekly cukroví, vyráběly ozdoby a přáníčka pro rodiče. Také  
poznaly, jaké to je, stát se hercem. Všechny třídy se proměnily  
na divadla plná kostýmů, herců a kulis. Děti pilně trénovaly a díky 
jejich snaze a odhodlání jsme mohli týden před Vánoci předvést  
rodičům krásné Vánoční pohádky. Jako první s besídkou vystoupily 
12. 12. Žabičky, které si pro rodiče připravily básničky, písničky  
a tanečky. Další den, 13. 12., převzala pomyslnou štafetu třída Beru-
šek a Motýlků. Tyto třídy nám představily narození Ježíška - cestu 
do Betléma. Sluníčka vystoupila 14. 12. se svou pohádkou „O Jedlič-
ce“. Všem dětem se pohádka povedla a od rodičů sklidily zasloužený 
potlesk.
Předškoláci ze třídy Motýlků se 14. 12. rozhodli potěšit svými bás-
ničkami a písničkami také seniory v Pečovatelském domě v Golčově 
Jeníkově. Babičky a dědečkové je odměnili nejen úsměvem na tváři, 
ale také sladkou odměnou. Děti babičkám a dědečkům kromě bás-
niček a písniček donesly také vánoční přáníčka.  
Také tento měsíc k  nám zavítalo divadlo. Tentokrát nám přivezlo  
20. 12. „Vánoční příběh“. Dětem se pohádka velmi líbila - divadlo 
sklidilo velký potlesk. 
Ve čtvrtek 21. 12. čekalo na děti velké překvapení. Do naší školky 
zavítal Ježíšek a přinesl dětem dárky. Než však děti uslyšely zacinká-
ní zvonečku, společně jsme si zazpívali vánoční koledy a popřáli 
jsme si krásné svátky. Když dozněla poslední koleda a zacinkal  
zvoneček, vydali jsme se s dětmi do třídy Žabiček, kde stál vánoční 
stromeček a pod ním dárky. Dětem se rozzářila očka. S nedočkavos-
tí a radostí si užívaly každého dárku. Všechny dárky sklidily velký 
úspěch. Nakonec se děti u Vánočního stromečku také vyfotily. 
V  pátek 22. 12. panovala ve školce klidná a pohodová atmosféra. 
Děti si užívaly nových hraček a také ochutnávaly cukroví. 

Co nám přinese Nový rok?  Necháme se překvapit.

Gabriela Rutová, Miroslava Brázdová

„V PROSINCI, TO KAŽDÝ VÍ, MIKULÁŠ NÁS NAVŠTÍVÍ - 
A HNED PO NĚM KAŽDÝ ROK - K JEŽÍŠKOVI UŽ JEN KROK!“

číslo 1 / leden 2018

PŘEHLED KULTURNÍCH AKCÍ, 
NA KTERÉ SE MŮŽETE TĚŠIT V NEJBLIŽŠÍ DOBĚ.

16. ÚNOR – KONCERT MURA HARP ROCK, GALERIE GOLTZOVA TVRZ, 18:00 HOD.

3. BŘEZEN – MĚSTSKÝ PLES, SOKOLOVNA GOLČŮV JENÍKOV, 20:00 HOD.

11. BŘEZEN – MAŠKARNÍ BÁL, SOKOLOVNA GOLČŮV JENÍKOV, 14:00 HOD.

14. DUBEN – JARNÍ JARMARK, NÁM. T. G. MASARYKA
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V  prosinci čekaly na nejmenší děti během Baby cvičení hned dvě 
nadílky. První, Mikulášská, proběhla 7. prosince a během ní se vět-
šina dětí proměnila v  malého čertíka. Do čertovského převleku  
se oblékly i některé maminky. Pro malé čertíky byla přichystána 
„Pekelná dráha“ na které zdolávali například skok přes ohnivý kruh, 
hod na čertovské kuželky či skákání v čertovském pytli. Na závěr 
přišel za dětmi Mikuláš s  čertem, které ztvárnily Věra Staňková  
a Libuše Vobořilová, kterým patří velké díky.
Druhá nadílka se uskutečnila 21. prosince a nesla se jak jinak,  
než v duchu blížících se Vánoc. Děti si nejen zacvičily za doprovodu 
vánočních koled, ale připomněly si i mnohé vánoční zvyky. Házelo 

se střevícem, odkrývaly se hrnečky s  věštěním či se rozkrajovalo 
jablíčko. Pro maminky bylo přichystáno vánoční občerstvení  
a na závěr přišel Ježíšek. O dárky se přičinila i jedna z  maminek  
– Hana Čepková, které velmi děkujeme.
Kdo chce zavítat na naše Baby cvičení, rádi ho přivítáme i v novém 
roce tradičně ve čtvrtek. Cvičíme od 9.30 s batolaty, v 10.15 s kojen-
ci, v  pobočce DDM G. Jeníkov v  pavilonu u ZŠ. Více informací  
a přihlášky: babygj@seznam.cz. Budeme se těšit!

Za DDM - Baby kroužek 
připravila lektorka Kateřina Vavrušková

PROSINCOVÉ NADÍLKY PRO NEJMENŠÍ
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KRAJ VYSOČINA -  Na silnicích kraje Vysočina, včetně úseku dál-
nice D1 procházejícího Vysočinou, policisté Krajského ředitelství 
policie kraje Vysočina v loňském roce vyšetřovali celkem 4 417 do-
pravních nehod, při nichž bezprostředně (do 24 hodin) po dopravní 
nehodě zemřelo 29 osob. Při loňských dopravních nehodách se 137 
osob těžce zranilo a dalších 1 387 osob utrpělo lehká zranění. 

Vývoj dopravní nehodovosti v našem kraji zaznamenal v meziroč-
ním srovnání nárůst o 270 dopravních nehod, což vyjadřuje sedmi-
procentní nárůst. Následky vykazují pokračující meziroční zlepšení 
v počtu úmrtí. Počet úmrtí bezprostředně po dopravní nehodě  
se snížil ve srovnání s  rokem 2016 o dva případy, což vyjádřeno  
procenty představuje pokles o šest procent. Počet těžkých zranění  
se zvýšil o devět procent (nárůst o 11 případů) a počet lehkých  
zranění se snížil o čtyři procenta (pokles o 55 případů).

Hmotná škoda způsobená na havarovaných vozidlech a dalším  
majetku dosáhla částky 262 404 000 korun a byla vyšší o jedno pro-
cento ve srovnání se škodou způsobenou při nehodách v roce 2016. 
Ve 184 případech loni policisté při vyšetřování nehod zjistili, že řidi-
či před jízdou požili alkoholické nápoje, a v  sedmi případech byli 
řidiči pod vlivem omamných a psychotropních látek. Poměrně časté 
byly případy, že dechové zkoušky u řidičů vykazovaly hodnoty vyšší 
než dvě promile alkoholu, kdy výjimkou loni nebyly ani hodnoty 
blížící se čtyřem promile alkoholu.

Hlavní příčiny dopravních nehod jsou dlouhodobě neměnné.  
Na příčinách dopravních nehod se loni v  největší míře podílel  
nesprávný způsob jízdy (1 954 nehod), nepřiměřená rychlost jízdy 
(750 nehod), nedání přednosti v  jízdě (306 nehod) a v  neposlední 
řadě také nesprávné předjíždění (94 nehod). Na 35 dopravních  
nehodách se podílela technická závada.

Největší počet dopravních nehod zavinili loni v našem kraji řidiči 
osobních vozidel – 1 699 dopravních nehod. Za nimi následují řidiči 
nákladních vozidel – zavinili 576 dopravních nehod, řidiči autobusů 
zavinili 27 nehod, motocyklisté zavinili 94 nehod, cyklisté 91 nehod 
a řidiči traktorů zavinili 33 nehod. V 624 případech řidič od nehody 
ujel. Jedná se většinou o dopravní nehody na parkovištích u obchod-
ních, sportovních či kulturních center nebo na parkovištích v cent-
rech měst či na sídlištích.  

Pokud nahlédneme do statistiky dopravních nehod podle věku řidi-
čů, tak zjistíme, že v Kraji Vysočina loni měli největší podíl na neho-
dách řidiči ve věku 25–30 let, kteří způsobili 316 dopravních nehod, 
za nimi následují řidiči ve věku 20–25 let, kteří způsobili 310  
dopravních nehod. Řidiči senioři, tedy řidiči ve věku nad 65 let, loni 
v  našem kraji způsobili 234 dopravních nehod, což je vyjádřeno  
procenty zhruba pět procent z celkového počtu dopravních nehod.

Loni jsme vyšetřovali v našem kraji 14 dopravních nehod, které se 
staly na železničních přejezdech. Dvanáct nehod se stalo na zabez-
pečeném železničním přejezdu a dvě nehody na nezabezpečeném 
železničním přejezdu. Při střetech vozidel s vlakem loni jedna osoba 
zemřela a pět dalších osob se zranilo lehce.

V roce 2017 došlo opět meziročně k nárůstu dopravních nehod zavi-
něných zvěří, a to o 136 šetřených věcí. Loni policisté dokumentova-
li celkem 1210 případů střetů vozidel s  lesní zvěří. V působnosti 
Krajského ředitelství policie kraje Vysočina se jedná o dlouhodobý 
jev – viz samostatná tisková zpráva.

„V loňském roce se také stalo velké množství dopravních nehod proto, 
že řidiči zbytečně hazardovali, při jízdě se nechovali dostatečně ohle-
duplně a nepočínali si opatrně. Typickým příkladem jsou zbytečné 
dopravní nehody, které se stanou za snížené viditelnosti, zejména při 
ranních a večerních mlhách. Vjede-li řidič do úseku s mlhou, měl  
by okamžitě snížit rychlost vozidla, samozřejmě s ohledem na vozidla 
jedoucí za ním. Měl by zvětšit vzdálenost od vozidla, které jede před 
ním, zapnout mlhová světla, zvýšit svoji pozornost a plně se věnovat 
řízení. Při jízdě v mlze je více než jindy důležité mít zajištěný dobrý 
výhled z vozidla, a také být dostatečně viditelný pro ostatní účastníky 
silničního provozu. To předpokládá mít v naprostém pořádku osvětle-
ní vozidla,“ upozorňuje plk. Mgr. Jan Kostečka, vedoucí odboru 
služby dopravní policie Krajského ředitelství policie kraje Vysočina.

Zákon o silničním provozu stanoví, že řidič musí rychlost jízdy  
přizpůsobit mimo jiné i povětrnostním podmínkám, a smí jet jen 
takovou rychlostí, aby byl schopen zastavit vozidlo na vzdálenost, 
na kterou má rozhled. Musí jet takovou rychlostí, aby byl schopen 
zastavit před nenadálou překážkou, a tou může být odstavené vozi-
dlo, předmět na silnici, chodec, cyklista. 

Velice opatrně se musí řidiči chovat při předjíždění a nepředjíždět 
v případě, kdy nemohu bezpečně dokončit předjíždění. Mohlo by se 
totiž stát, že se nestačí včas a bezpečně zařadit a pak hrozí nebezpečí 
čelního střetu s protijedoucím vozidlem. V mlze je mnohem obtíž-
nější orientace, řidič může snadno přehlédnout dopravní značku 
nebo minout odbočku. Řidiči se také mohou orientovat podle vodo-
rovného dopravního značení. Při jízdě těsně při pravém okraji  
vozovky ale musí počítat s nebezpečím, že se tam může objevit  
chodec, cyklista, odstavené vozidlo nebo jiná překážka.

Mezi další zásady patří dodržovat bezpečnou vzdálenost od vpředu 
jedoucího vozidla, které právě kvůli nenadálé překážce může prud-
ce zabrzdit. Dojde-li při jízdě v mlze k poruše vozidla, doporučuje  
se dojet pokud možno na parkoviště nebo zastavit zcela mimo silni-
ci. Pokud to není možné, měl by se řidič snažit odstavit vozidlo  
co nejvíce vpravo na krajnici, na dálnici v odstavném pruhu, a měl 
by nechat rozsvícená světla včetně mlhových, zapnout výstražné 
světelné zařízení a umístit v předepsané vzdálenosti výstražný troj-
úhelník.

Krajské ředitelství policie kraje Vysočina
oddělení tisku a prevence
mjr. JUDr. Dana Čírtková
vedoucí – tisková mluvčí
tel: 974 261 207
mobil: 725 375 094
e-mail: dana.cirtkova@pcr.cz 

NEHODOVOST
Krajské ředitelství POLICIE kraje vysočina

kancelář ředitele krajského ředitelství
oddělení tisku a prevence

Tisková zpráva – 8. leden 2017

Loni zahynulo na silnicích Kraje Vysočina 29 osob 
Celkový počet dopravních nehod se meziročně zvýšil o sedm procent
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Panství Vilímov – lesní správa Klášter
Majitelem panství byl v  roce 1858 hrabě Josef Millesimo. V  roce 
1906 patřilo panství Czeslavu baronu Reiskému z  Dubnic, a mělo 
následující výměru: polí 500,8; luk 42,87; zahrady 15,05; pastviny 
70,55; rybníky 15,32; lesy 548,73; neplodné 2,68; stavby 6,60; celkem 
1201,63. Jako vedoucího lesníka pamatuji již jen nadlesního Václava 
Teplého, lesní Jan Vitaš v Leškovicích byl jeho švagr. Mezi starým, 
ještě žijícím majitelem, a jeho otcem byl majetkový spor. Otci zbyla 
k stáří pak již jen honba a užitek z té. On honbu v té době jen osobně 
sám provozoval, a bylo jej viděti častěji opásaného řemenem s háky, 
na kterých viseli zajíci neb koroptve. Dvory pamatuji jen pronajmu-

té, a sice míval: klášter a Vilímov Antonín Baloun, Sychrov měl  
Petr Mareš, Heřmanici Josef Sekerka, Leškovice Jan Forman. Při  
pozemkové reformě dvory připadly nájemcům. 

Panství Ronov – lesní úřad tamtéž
V roce 1858 měl Ronov s Moravany, Třemošnicí a Věstcem 3790 jit, 
104 s. lesa, majitelem byla Nadace hraběte Millesimo. Vedoucím  
lesním úředníkem byl nadlesní Grziczka. Běstvina měla tehdy  
1106 jit., pod vedením polesného Antonína Neumanna na Javůrce.

PAMĚTI GOLČOVA JENÍKOVA

Obviněni jsou tři lidé. Golčův Jeníkov – Kriminalisté 
po několikaměsíčním vyšetřování obvinili tři osoby  
v souvislosti s neštěstím z 9. září 2015 na železniční  
trati u Golčova Jeníkova na Havlíčkobrodsku.

Podvalník s demontovanými kolejovými poli se po osmikilometro-
vé nekontrolované pouti zastavil až o vozy, odstavené na nádraží  
v Golčově Jeníkově. Mezitím zabil jednoho dělníka, dalšího zranil  
a zřejmě bez výstrahy přejel i přes frekventovanou silnici. 

Ze stanice Vlkaneč tehdy ujel svazek kolejových polí naložený  
na dvou podvozcích. Podvozky urazily zhruba osm kilometrů.  
Projely i jedním nezabezpečeným přejezdem a mezi zastávkou  
Golčův Jeníkov město a stanicí Golčův Jeníkov srazily dva dělníky 
Správy železniční dopravní cesty (SŽDC). Jeden na místě zemřel, 
druhý byl s těžkými zraněním převezen do nemocnice. Podvozky 
poté narazily do odstavených vagonů ve stanici Golčův Jeníkov.
„Mohu potvrdit, že bylo zahájeno trestní stíhání konkrétních osob pro 
trestný čin obecného ohrožení z nedbalosti. Vzhledem k probíhající-
mu vyšetřování je to vše, co lze v tuto chvíli k případu ze strany policie 
sdělit,“ uvedla Stanislava Miláčková, mluvčí z vysočinského policej-
ního ředitelství.

V případě prokázání viny u soudu hrozí obviněným trest od tří  
do deseti let. Kdo konkrétně byl obviněn, není známo. Na místě  
ale tehdy pracovali zaměstnanci stavebních firem OHL ŽS a Bosak 
Andrej. Podle závěrečné zprávy Drážní inspekce (DI) bylo příčinou 
samovolného ujetí nedostatečné zajištění podvozků proti ujetí.  
S největší pravděpodobností chyběly pod jejich koly ocelové zarážky. 
K nehodě podle zprávy DI také přispělo nedodržení technologické-
ho postupu pro odtahování kolejových polí. Dělníci měli k posunu 
využít nakladač, místo toho, aby počkali na lokomotivu.

Nic už nepomohlo
Na místě tehdy pracovali tři dělníci – vedoucí prací a řidič naklada-
če z firmy OHL ŽS a vazač ze společnosti Bosak Andrej. Vedoucí 
prací policii řekl, že pod odstavený podvozek naložený starými  
kolejnicemi dal pod každé kolo jednu zarážku. Potom dal vazači  
pokyn k odpojení rypadla od kolejových polí. Následně sjel řidič  
s rypadlem z kolejí. Po chvíli došlo k tomu, že se svazek samovolně 
rozjel směrem ke stanici v Golčově Jeníkově (GJ). Jakmile to zjistil, 
běžel k zarážce, vzal ji a opakovaně se snažil ji dát zpět pod kola. 
Jenže kolo pokaždé zarážku odhodilo. O totéž se snažil vazač,  
ale zarážka vždy vypadla. O poslední zoufalý pokus, jak zastavit  

několikatunový ujíždějící podvozek, se pokusil i řidič rypadla.  
Na náklad kolejí položil lžíci rypadla, ale ta po betonových pražcích 
sjela, a náklad nezastavila.

Náklad pak asi šedesátikilometrovou rychlostí uháněl ke Golčovu 
Jeníkovu. Vedoucí okamžitě informoval dělníky na trase, aby vykli-
dili kolej a zajistili přejezd v zastávce GJ město. Náklad projel přes 
několik zabezpečených přejezdů a jeden nezabezpečený.

Zastávkou GJ město projel asi půl minuty po přijetí bezpečnostních 
opatření. Dále pokračoval ve směru ke stanici GJ. Když vedoucí  
dorazil do zastávky GJ město, od výpravčího se dozvěděl, že náklad 
po cestě srazil dva dělníky, z nichž jeden zemřel. Šlo o zaměstnance 
SŽDC, kteří na cestě prováděli defektoskopickou zkoušku kolejí.  
Vedoucí prací ale neměl možnost tyto pracovníky na nebezpečí  
upozornit, protože nebyl o jejich přítomnosti na trase vůbec infor-
mován.

Přeživší dělník popsal, že průběžně sledoval provoz na vyloučené 
trati v obou směrech. Při posledním rozhlédnutí zaregistroval velmi 
rychle jedoucí objekt. Bylo to na poslední chvíli a kvůli rychlosti 
objektu nedokázal určit, co se to na ně řítí. Stačil jen na kolegu  
zakřičet „ven“ a vzápětí ucítil náraz do zad. Probral se, až když ležel 
vedle tratě.

Kvůli objasnění příčin neštěstí se na místě uskutečnil i vyšetřovací 
pokus. Jeho výsledkem bylo, že při správném umístění zarážek  
se nemohl podvozek rozjet.

Mluvčí OHL ŽS Jana Matulajová sdělila, že s ohledem na policejní 
vyšetřování se nemůže k události blíže vyjádřit.

Roman Martínek

NÁKLAD UJEL A ZABÍJEL

Uzávěrka do únorového 
čísla je 31. 1.
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V  roce 1906 měl Ronov polí 1403,17; luk 252,74; zahrad 55,40;  
pastvin 178,28; lesa 2158,61; rybníků 34,36; neplod. 24,28; staveb 
14,50 úhrnem 4121,37 ha; vedoucím lesního úřadu, c.k. nadlesní 
Adolf Kautský v Třemošnici. Běstvina měla tehdy polí 635,88; luk 
91,27; zahrad 17,56; pastvin 47,26; lesa 661,89; rybníků 9,4; nepl. 
26,24; staveb 6,92 úhrnem 1496,50 ha.
Běstvina byla asi před 20 lety Ronovem skoupena a s ním v  jeden 
správní celek sloučena, tím a přídělem lesů panství Hoješína dosaže-
no výměry lesa nynější: 2605 ha. Pozdějším vedoucím byl lesmistr 
Vojtěch Smetáček.
Nadlesní Adolf Kautský byl otec nynějšího lesního správce v Zálesí. 
Dcera pana nadlesního Kautského si vzala mého kolegu z Dělé,  
Ziegelbauera, který tam byl adjunktem a brzy zemřel. Paní nadlesní 
Kautská byla tuším dcera, nebo sestra pana rady Domina z Hrubé 
Skály. Paní lesního Kautského ze Záles jest dcera ronovského lesní-
ho Václava Pražáka ze Zbyslavce. 

Panství Žleby – lesní úřad Zálesí
V  roce 1858 měly Žleby statky Žaky a Tupadly výměru 3108 jiter  
a 416 sáhů lesa. Vedoucím lesním úředníkem byl polesný Antonín 
Tomsa. V  roce 1906 byla výměra polí 2987,12; luk 218,95; pastvin 
117,96; lesa 2098,08; rybníků 66,41; nepl. 54,03; stavby 30,17 úhrnem 
5687,56 ha. Vedoucím lesním úředníkem byl lesmistr Antonín 
Zimmerman, jemu byl přidělen Benjamin Schulz jako kontrolor  
a adjunkt Kamil Čermák, všichni v Zálesí. Lesní byli tehdy: V Dob-
rovítově Fr. Čenský, v Chválovicích Ant. Stoupa, ve Skovicích Vilém 
King, v Tupadlích Vincenc Michálek a adjunkt Fr. Zeidler v Dobro-
vítově. 
Ze starších dob pamatuji v zálesí lesmistra Eiselta, u kterého byl při-
dělen Sommer jako adjunkt, vzal si Reichovou, sestru Franty – ten 
byl v Bělé. Jednu dceru měl správce pivovaru Kolář, jednu pozdější 
ředitel Müller, jednu ing. Keller z Čáslavi. V době 1906 byl Müller již 
ředitelem, sekretářem Leonhard Fiala, stavitelem Krister a lékařem 
dr. Kohout. Správci byli v  Bračicích Doubek, ve Žlebech Wagner, 
v Tupadlích Čermák, na Žakách Hruška, v Koudelově Jech, ve Žle-
bech v důchodě Baumanna Fitzner, předtím byl revident Kommers.
V roce 1890 dostal se do Tupadel náš dobrý strýc Bořivoj, t. j.  Štěpán 
Filip, který se od té doby odtamtud nehnul, takže vlastně taky patří 
mezi ty staré Auersperáky. V  Tupadlích začal svoji, jak sám říká 
„folčarskou“ kariéru, a v  Tupadlích, nenechav se nikdy zlákat ani 
nejslibnějšími vyhlídkami a nabídkami, vyžívá právě šestou desítku 
svého blahodárného mládeneckého působení jako sportsmen, stře-
lec, lékař a cestovatel, aby na letošní svůj svátek zdráv a mlád oslavit 
svoje osmdesátileté narozeniny.
A v těch samých Tupadlích, v myslivně u Bažantnice, právě co tyto 
řádky píši, jej na kole jela Lilinka se Zdendou a Jarynou, Karlíkem  
a Liduškou Puplárovou navštíviti, zužívá ještě zdráv a čil drahý náš 
strýček Vincec Michálek na svém jistě zaslouženém odpočinku jako 
knížecí lesní správce svůj dvaadevadesátý rok života.
Musím na tomto místě rodině Michálků věnovati poněkud obšírněj-
ší vzpomínku.
Pradědeček Lidky, Josef Michálek, jak sám strýc Vincenc ve svých 
záznamech píše, narodil se roku 1788 ve Šlapánicích okres Slané, 
panství Zlonice. Byl mysliveckým mládencem na panství Dobříš-
ském.  Odveden k vojsku, prodělal francouzskou válku za Napoleo-
na I., 1813, jako vojín a „Bursch“ u generála knížete Auersperga.  
Byl ve válce raněn při ústupu do pravého lýtka, a po uzdravení  
eskortoval císaře Napoleona od Waterloo do Brže. Po válce si jej vzal 
generál kníže Auersperg za pobočního myslivce. Po třech letech byl 
jmenován revírníkem, na panství nasavrckém v revíru Chlumu, byl 
pak přeložen do revíru smrčeckého, a odtamtud pak kolem roku 
1823 do Dobrovítova, kde sloužil do své smrti – roku 1871. Byl to 
předobrý člověk, píše o něm nyní ve dvaadevadesátém roce stojící 
vnuk, tupadelský strýc Vincenc Michálek. Jeho manželka byla  
Barbora, rozená Vatrová, dcera Reitjägra z  Parschinku hraběte  

Kinského, narozena 1800, zemřela v Dobrovítově. „Byla to předobrá 
babička“ – píše ve svých vzpomínkách strýc dále. Jejich děti byly: 
Michálek Václav, narozen 1822 v  Chlumu, panství Nasavrckého,  
zemřel na odpočinku ve Slatiňanech. Jeho manželka byla Anna  
rozená Pokorná, dcera úředníka v tabákové továrně v Sedleci, roze-
ná 1830 v Kališti. „Byla to též dobrá maminka“ – píše strýc Vincenc. 
Jejich děti byly: Vincenc, narozen r. 1852 v knížecí oboře v Zálesí, 
studoval reálku v Jihlavě, praktikoval v Dobrovítově u dědy Josefa, 
byl tu za války a invase pruského vojska v  roce 1866, po bitvě  
u Hradce Králové 6. a 7. července. Strýc jim dělal tlumočníka. Prušá-
ci byli velmi hodní. Brali jej kolem krku se slovy, že mají doma také 
děti. V myslivně byl ubytován štáb a 36 husarů. Po chalupách leželo 
až po 60 vojácích. Rekvirovalo se maso vepřové a jalovice. Na každý 
kus byla vystavena stvrzenka a po válce se vše na okresním úřadě 
zaplatilo. Bratr Vincencův byl Josef, narozen 1854 v  Dobrovítově. 
Navštěvoval reálku v  Čáslavi, praktikoval u otce v  Jizbici, dostal  
se za adjunkta ke hraběti Khevenhüllerovi do Riegersburgu  
v  D. Rakousích, přišel zpět na Královicko do polesí Tomic. Zde  
si udělal známost s dcerou svého šéfa lesního Urválka, avšak roku 
1882 se zastřelil. Ona se provdala za lesního Boháčka a později i ona 
i její syn se zastřelili. Sestra obou byla Bohumila, narozena roku 
1857 rovněž v  Dobrovítově, provdaná za lesního správce Václava  
Šolara, ve Slavicích, byla matkou maminky, Lidky Brachfeldové,  
a její mladší sestřičky, tak záhy zemřelé Mařenky. Druhá manželka 
Václava Michálka byla Anna, rozená rovněž Vatrová z  panství  
zlonického, zemřela v  Jizbici, na panství dolnokralovickém.  
Třetí manželka Václava Michálka byla Annastasie Michálková  
ze Šlapánic okres Slané, rozená 1853. V Slatiňanech, matka to Bohu-
slava M., lesního správce knížete Kinského v  Bilichově, panství  
Zlonice, a vzácné naší tety Andy/Michálkové/Pulpánové/, vdově  
po Josefu Pulpánovi, řídícím učiteli a regenschori ve  Slatiňanech. 
Druhý syn pradědečka Michálka Josefa byl Jan, narozen roku  
1828 v Dobrovítově, zemřel jako lesní správce hraběte, tehdy ještě 
barona Dobřenského 4.července 1874 ve Vepříkově u Chotěboře. 
Jeho manželka Vincencie byla rozená Wagnerová. Třetí syn praděda 
Michálka Josefa, Josef Michálek, narozen 1830 v  Dobrovítově  
zemřel jako lesní správce v Dobrovítově 1. 6. 1885, ve službě v lese 
Svárově, sedě na pařeze. Jeho manželka byla vdova po Janu, jsou  
to rodiče naší drahé Mařenky Petrvické, provdané Wagnerové,  
choti Franze Wagnera, lesního správce hraběte Schlicka v Křelině, 
později na pensi v Jičíně „na Tobolce“. Jejich syn ing. Josef Wagner, 
lesní správce na panství Spálená Poříč. Sestra předcházejících bratrů 
Michálků, Antonie, narozená roku 1824 v Dobrovítově byla provdá-
na za polesného Antonína Svatoně knížete Collalto v  Uherčicích  
na Moravě, otce nadlesního Arnošta Svatoně v Červených Janovi-
cích, a vrchního lesního radu Antonína Svatoně ve státních službách 
ve Vídni.
Dobrovítov je jakousi kolébkou lesnické rodiny Michálků ve služ-
bách knížat Auerspergských a jejich střediskem nejkrásnějších 
vzpomínek, tak jako u rodiny Brachfeldů jest Chlumek.
Po Michálcích přišel do Dobrovítova František Čenský, pozdější  
nadlesní v Karlslustu u Fladnitz v D. Rakousích. Jeho dceru si vzal 
dlouholetý tam adjunkt Fr. Zeidler – později lesní správce v Jizbici, 
syn bývalého nadlesního Zeidlera z Kuchánovic z dob, kdy Liduščin 
tatínek měl revír a spravoval při tom dvůr Slavice, jeho nejbližší sou-
sed a kamarád.
Kuchánovská rodina Zeidlerova žila před více než 50 lety v přátel-
ském sousedství s rodinou Šolarovou ve Slavicích, rodiny se navzá-
jem navštěvovaly i s dětmi. Těmi tehdejšími dětmi byly Lidka Bra-
chfeldová, po 20 letech choť nadlesního v Chlumku a adjunkt Frant. 
Zeidler v blízkém Dobrovítově. Za dalších 30 let je nejlepším kama-
rádem Karla Krumla a v  dalším pořadí jeho bratra Miloška syn  
Jizbického starého pána – Danda.

Pokračování příště (Panství Habry, Panství Sedlec, Město Kutná Hora, 
Panství Ledeč-Bohdaneč, Panství Chotěboř, Panství Uhrov)

 

Dle originálu upravil Jiří Kratochvíl
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